
PROTOKÓŁ   Nr   XXXIV/2013
z  posiedzenia  Rady  Gminy  Wijewo odbytego w dniu

31  października  2013 r.
====================================================

W  posiedzeniu  udział  wzięli  :
Członkowie rady zgodnie z listą  obecności.   
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 1
oraz 
Sołtysi zgodnie z lista obecności. 
                                                            Lista obecności stanowi zał. Nr 2
Zaproszeni goście zgodnie z listą
                                                            Lista stanowi zał. Nr 3.

Porządek posiedzenia :

1.  Otwarcie 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia.

  3.  Interpelacje radnych
  4.  Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym.

5.  Informacja na działalności Gminnej Biblioteki Publicznej.
6.   Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach :
     1/  podjęcia przez Miasto Leszno współpracy z Powiatem Leszczyńskim, Gminą Osieczna, 
          Gminą Krzemieniewo, Gminą Rydzyna, Gminą Święciechowa, Gminą Wijewo, Gminą 
          Włoszakowice, Gminą Lipno, Gminą Przemęt w celu realizacji projektu pod nazwą: 
          „Partnerstwo Obszaru Funkcjonalnego dla wzmocnienia rozwoju i spójności społeczno-
          gospodarczej Aglomeracji Leszczyńskiej” w ramach Programu: „Rozwój miast poprzez 
          wzmocnienie kompetencji jednostek samorządu terytorialnego, dialog społeczny oraz 
          współpracę z przedstawicielami społeczeństwa obywatelskiego”
   2/  obniżenia średniej ceny żyta przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego,
   3/  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
   4/  określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych,
   5/  określenia stawki opłaty miejscowej, zwolnień z tej opłaty oraz sposobu jej poboru,
   6/  poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa,
   7/  nadania statutu Gminnej Bibliotece Publicznej Wijewie,
   8/  uchwalenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 rok,
   9/  przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2014 rok. 
 10/  zmiany uchwały Nr XXXIII/239/2013 z dnia 30.09.2013 r.
 11/  zbycia nieruchomości gruntowej składającej się z działek geodezyjnych nr 348/1, 348/2, 348/5,
        354  i 400 w Radomyślu,
  12/   zmiany w budżecie gminy na 2013 rok,
7. Zapytania i wolne wnioski.
8. Odpowiedzi i interpelacje i zapytania.
9.  Zakończenie.

Ad. pkt. 1

Obradom  XXXIV  Sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Wijewo  Pan  Stanisław 
Kasperski. Na wstępie powitał obecnych na sali członków rady, sołtysów oraz zaproszonych gości. 
Przewodniczący obrad przedstawił proponowany porządek obrad. Poddał pod glosowanie zmiany 
jakie  zostały  dokonane  w  porządku  posiedzenia  a  nie  zostały  uwzględnione  w zawiadomieniu. 
Wobec braku uwag i innych propozycji zmian poddał porządek obrad pod głosowanie, który został 
przyjęty jednogłośnie.
Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  na  15  obecnych  wszyscy  są  obecni  wobec  czego 
podejmowane uchwały będą prawomocne.



Ad. pkt. 2

Przewodniczący obrad stwierdził, że protokół z poprzedniego posiedzenia odpowiada przebiegowi 
obrad i zawiera  wszystkie  tematy jakie  były  poruszone.  Wobec powyższego  zaproponował,  aby 
protokół z poprzedniego posiedzenia przyjąć bez czytania.
Do złożonej propozycji nie wniesiono uwag.
Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęty został  bez czytania – jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że dziś właśnie mija 15 lat jak 7 z pośród obecnych 
radnych oraz Wójt podjęliśmy prace społeczna na rzecz tej gminy.
Wójt – jest to nasze wspólne święto. Wspólną pracę na rzecz gminy cechowała współpraca .Było 
ciężko  ale  należało  się  wykazać  swoimi  umiejętnościami,  zrozumienie  i  partnerstwo  co  jest 
podstawa  sukcesu.  Rządzenie  nie  polega  na  narzucaniu  własnych  pomysłów  ale  na 
wypracowywaniu wspólnego stanowiska choć nie zawsze jest to łatwe. 

Ad. pkt. 3

Radny Pan Alojzy Wolniczak – złożył interpelacje dotyczącą usunięcia nieestetycznie wyglądających 
ogłoszeń i plakatów na słupach elektrycznych, poprosił o interwencję policji na przyszłości w 
przypadkach nowych ogłoszeń.
Radna Pani Urszula Rimke – nowy znak o przebiegu drogi podporządkowanej na ul. Wschowskiej 
w Brennie jest błędnie  namalowany,
Radna Pani Joanna Miś – ponowiła wniosek o utwardzeniem parkingu przy ośrodku zdrowia,
Radny Pan Stanisław Kasperski – mieszkańców gminy interesuje sprawa zwrotu majątku 
kościelnego, jak sprawa wygląda na obecna chwilę,

Ad. pkt. 4

Sprawozdanie z pracy Wójta i urzędu w okresie miedzysesyjnym  złożył Wójt Pan Ireneusz Zając: 
01.10 – spotkałem się z dyrektorem Szkoły Podstawowej  poruszyliśmy sprawę nowego programu 
unijnego „Radosna Szkoła” oraz sprawę modernizacji placu zabaw, który będzie pod zarządem 
szkoły , ogrodzony i rozbudowany. Powstała możliwość skorzystania z dotacji z której chcielibyśmy 
wykorzystać.
         -  przeprowadziłem rozmowę w sprawie  gabinetu stomatologicznego. Obecnie o otwarcie 
usług stomatologicznych ubiega się Pan Roman Pol z Moch. Pani Kaczmarek – Drzewiecka 
wyraziła zgodę na udostępnienie pomieszczania w ośrodku zdrowia. Obecnie mieszkańcy gminy 
Wijewo nie są objęci umowa na  opiekę stomatologiczną z NFZ. Jeśli  zostanie otwarty gabinet dla 
naszych mieszkańców wystąpię o dofinansowanie z NFZ i w pierwszej kolejności  poddamy kontroli 
dzieci,
02.10 – spotkałem się ze Starostą Leszczyńskim w celu zmiany finansowania dróg powiatowych. 
Zrezygnowania z dywanika na drodze Zaborówie-Brenna na rzecz utwardzenie 
ul.  Staroleszczyńskiej w Zaborówcu. Pan Starosta nie wyraził zgody na zamianę, obiecał jednak, że 
w budżecie na 2014 zaplanuje środki na remont tej drogi.
03.10 – spotkałem się z Prezesem Chóru „Hejnał” w sprawie organizacji obchodów 85 lecia 
istnienia, oraz z prezesem BRENEWI, rozmawialiśmy na temat dalszych losów klubu. Na dziś nie 
mamy możliwości ich dofinansowania w tym zakresie. Klub otrzymał 42 tys. co nie jest mała kwota 
w porównaniu z innymi ościennymi klubami będącymi w tabeli rozgrywek nawet wyżej.
04.10 – odbył się konwent wójtów i burmistrzów. Poruszono sprawy: finansowania przedszkoli, 
ponieważ w planie budżetowym na 2014 wojewoda nie wskazał środków na przedszkole, ustawa 
śmieciowa oraz  propozycja ograniczenia podwyżek w sferze samorządowej.
     -  ponownie spotkałem się z Panem doktorem Romanem Polem i Panią doktor Agnieszka 
Kaczmarek- Drzewiecką gdzie  ustaliliśmy usytuowanie lokalu oraz warunki dzierżawy.
07.10 – na święto Edukacji Narodowej zostałem zaproszony przez kierownictwo Zespoły Szkół  im. 
Powstańców Wlkp w Brennie. Wójt podziękował za zaproszenie.
08.10 ukazał się w ABC artykuł  na temat samowoli budowlanej, gdzie nawiązano również do gminy 
Wijewo.  Sprawa dotyczyła  sprzedaży terenów nie  przewidzianych  w planach zagospodarowania 
pod  budowę przez P. Trzcińską. 



09.10 – ponownie planowałem spotkanie z prezesami klubów sportowych. Z powodu nieprzybycia 
Prezesa Wilgi nie  wypracowano żadnego stanowiska.
    -  przyjechał przedstawiciel firmy LED, która wymienia lampy oświetleniowe na ledowe – bardzo 
oszczędne. Nawiążemy współprace przy budowie nowych odcinków oświetlenia. 
10.10 – komendant  Komendy Miejskiej  Policji  w Lesznie zwrócił  się z prośba o dofinansowanie 
zakupu samochodu dla rewiru dzielnicowych w Wijewie na kwotę 35 tys. 
   - z powodu kończącego się pozwolenia na budowę podjąłem decyzje o rozbudowie oświetlenia 
ulicznego w kierunku Kalku i w miejscowości Zaborówiec.
  - spotkałem się z Prezesem ZG OSP, omówiliśmy sprawy bieżące oraz sprawę dofinansowania 
uzupełnienia zestawów toreb ratowniczych z R-1  na R-2.
11.10 – poinformował, że na terenie gminy pojawiła się osoba zbierająca datki na chore dziecko za 
zgoda  Wójta.  Podkreślił,  że  gmina  nigdy  takiego  poparcia,  pozwolenia  nie  udziela,  nie  wolno 
wydawać zezwolenia na taką działalność. Zaapelował o daleko idącą ostrożność w finansowaniu.
    - odwiedził nas kolejny magistrat piszący o walorach turystycznych i krajobrazowo przyrodniczych 
 gminy Wijewo,
15-16.10 – odbył się kongres Gmin Wiejskich w Serocku, gdzie uczestniczyło 800 przedstawicieli 
samorządu. Głównym tematem było rozwój obszarów wiejskich po 2014 roku.
Propozycja   finansowania  obszarów wiejskich  na lata  2014-  2020 nie  uwzględnia  finansowania 
kanalizacji  w gminach do 2 tys. RML.  W tym temacie został złożony protest do Ministra.
17.10 – odbyła  się  inauguracja  roku akademickiego w Państwowej  Wyższej  Szkole  Zawodowej 
w Lesznie gdzie studiuje z terenu gminy 27 osób.
   - odbyłem kolejne spotkanie z prezesem Chóru „Hejnał „,
18.120 – odbyło się pasowanie 65 nowo przyjętych przedszkolaków, 
    - obchodziliśmy kolejna 9 rocznice funkcjonowania urzędu w pomieszczeniach pałacu,
    - odbył się w Potrzebowie Zarząd Gminny ZOSP, podczas którego mogliśmy sprawdzić gotowość 
bojową z powodu ogłoszenia prawdziwego alarmu pożarowego,
19.10 – odbył się bal wędkarza,
20.10  –  odbyło  się  85  lecie  Chóru  „Hejnał”.  Podziękował  za  zaproszenie  i  wspaniała  oprawę 
uroczystości. Obchody miały charakter ponad gminny.
21.10  –  zostałem  zaproszony  do  radia  ELKA,  gdzie  udzieliłem  wywiadu  na  temat  środków 
pozyskiwanych przez gminę w ramach „Lidera, czyli na małe inwestycje.
24.10 – odbyło się posiedzenia komisji RG gdzie  omówiono sprawę podatków na 2014 rok,
25.10 – urząd zorganizował wyjazd właścicieli gruntów przy ul. Wczasowej Kościelnej i Kargowskiej 
w  celu  przekazania  gruntu  na  rzecz  Starostwa  na  poszerzenie  i  usprawnienie  komunikacji 
i bezpieczeństwa na tym skrzyżowaniu,
    -  odbyło się szkolenie RIO na temat tworzenia budżetu w którym uczestniczyła Pani Skarbnik,
    -  odwiedziły  mnie  żona  i  wnuczka  Panna  Kazimierza  Stępczaka,  które  przekazały  kronikę 
Publicznej Szkoły Powszechnej w Zaborówcu z lat 1939 – 1949. Nauczycielem w tym czasie był 
ojciec P, Kazimierza Stępczaka - Józef Stępczak.
Uważam, że można by takie historie przedstawić  w gazecie lokalnej.
28.10 – złożyli wizytę Państwo Wereszko z Przylesia  w sprawie mieszkania socjalnego.
   - wystosowałem do firmy budującej oczyszczalnie swoje wątpliwości co do dotrzymania terminu 
zakończenia prac. Wątpliwości te podziela inspektor nadzoru.
29.10 – wspólnie z Panią Skarbnik byliśmy w Poznaniu na podpisaniu umowy na dofinansowanie 
realizacji  zadania pn.  Budowa Parkingu przy Ośrodku Zdrowia  w Wijewie   oraz  budowa placu 
zabaw w Potrzebowie,
30.10 – wspólnie z Prezesem ZG ZOSP uczestniczyliśmy w pożegnaniu Pana Jarosława Szolca, 
który odchodził na emeryturę. P. Szolc był opiekunem naszej gminy z ramienia Komendy Miejskiej 
Państwowej Straży przez 10 lat.

Ad. pkt. 5.

 Informacje na temat działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Wijewie złożyła Kierownik Pani 
Grażyna Adamczewska . Informacja stanowi załącznik Nr 4 do protokołu.
Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  –  z  informacji  wynikało,  że  zakup  nowych  książek  jest  realizowany 
dwutorowo tj. z budżetu gminy oraz ze środków pozyskiwanych z zewnętrznych. Kierunek rozwoju 
biblioteki skłania się w kierunki e-biblioteki, na początku to elektroniczny wykaz woluminów, gdzie 
można zapoznać się ze zbiorami.



Ad. pkt. 6

1/  projekt uchwały w sprawie podjęcia przez Miasto Leszno współpracy z Powiatem Leszczyńskim, 
     Gminą Osieczna, Gminą Krzemieniewo, Gminą Rydzyna, Gminą Święciechowa, Gminą Wijewo, 
     Gminą Włoszakowice, Gminą Lipno, Gminą Przemęt w celu realizacji projektu pod nazwą: 
     „Partnerstwo Obszaru Funkcjonalnego dla wzmocnienia rozwoju i spójności społeczno-
     gospodarczej Aglomeracji Leszczyńskiej” w ramach Programu: „Rozwój miast poprzez   
     wzmocnienie kompetencji jednostek samorządu terytorialnego, dialog społeczny oraz 
     współpracę z przedstawicielami społeczeństwa obywatelskiego”.
Wójt Pan Ireneusz Zając – głównym beneficjentem do korzystania z funduszy będzie miasto 
Leszno. Nie zawsze można coś realizować bez akceptacji gmin dlatego udział w partnerstwie 
obszaru Funkcjonalnego gmin ościennych jest wskazany. Nie oznacza to, że gmina Wijewo nie 
będzie miała korzyści z realizowanych przedsięwzięć.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/242/2013 w sprawie projekt uchwały w sprawie podjęcia 
przez Miasto Leszno współpracy z Powiatem Leszczyńskim, Gminą Osieczna, Gminą 
Krzemieniewo, Gminą Rydzyna, Gminą Święciechowa, Gminą Wijewo, Gminą Włoszakowice, 
Gminą Lipno, Gminą Przemęt w celu realizacji projektu pod nazwą: „Partnerstwo Obszaru 
Funkcjonalnego dla wzmocnienia rozwoju i spójności społeczno- gospodarczej Aglomeracji 
Leszczyńskiej” w ramach Programu: „Rozwój miast poprzez wzmocnienie kompetencji jednostek 
samorządu terytorialnego, dialog społeczny oraz  współpracę z przedstawicielami społeczeństwa 
obywatelskiego” podjęta została  jednogłośnie.
Uchwała stanowi zał. Nr 5

2/ projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny żyta przyjmowanej jako podstawę obliczania 
    podatku rolnego przedstawił przewodniczący obrad. 
Przewodniczący zapoznał zebranych z opinia Izby Rolniczej w Lesznie  w sprawie proponowanej 
stawki ceny żyta stosowanej do naliczania podarku rolnego na 2014 rok.
Opinia stanowi zał. Nr 6
Radna Pani Urszula Rimke – z opinii Izby Rolniczej wynika, że jesteśmy jedyną gmina, gdzie 
stawka do podatku rolnego jest wyższa niż 60 zł.
Radny Pan Edwin Wojciech – zaproponował pozostawienia stawki na poziomie roku ubiegłego. Jeśli 
inne gminy pozostawiły stawki na poziomie 2013 roku to nie podwyższajmy.
Radna Pani Urszula Miksza – w roku ubiegłym najważniejsze podatki nie były podnoszone podobnie 
jak podatek rolny,
Radny Pan Radosław Zamiatała – czy opinia Izby Rolniczej była wiadoma przed posiedzeniem 
komisji czy po.
Przewodniczący Rady Gminy – opinię Izby Rolniczej w Lesznie otrzymaliśmy wczoraj.
Radny Pan Roman Jęśkowiak – cenę żyta ustala rynek i obecnie jest niska. Zdaje sobie sprawę, że 
obniżenie do 60 zł. jest poważnym obciążeniem budżetu, ale takie są realia.
Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie projekt obniżenia stawki podatku rolnego do 60 zł. za 
opowiedziało się 12 radnych przy 3 głosach wstrzymujących.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono innych uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/243/2013 w sprawie obniżenia średniej ceny żyta 
przyjmowanej jako podstawę obliczania podatku rolnego podjęta została  stosunkiem głosów: za 12, 
przeciw 0, wstrzymujące – 3. 
Uchwała stanowi zał. Nr 7

3/  projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości przedstawił 
Radny Pan Stanisław Kasperski.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/244/2013 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 8



4/  projekt uchwały w sprawie określenie wysokości stawek podatku od środków transportowych,
Przewodniczący obrad wyjaśnił, że stawki zostały podniesione według wskaźnika 0,9 % zgodnie z 
decyzja przyjęta na posiedzeniu komisji stałych.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/245/2013 w sprawie określenie wysokości stawek podatku 
od środków transportowych podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 9

5/  projekt uchwały w sprawie określenia stawki opłaty miejscowej, zwolnień z tej opłaty oraz 
     sposobu jej poboru przedstawił Przewodniczący Rady Gminy.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/246/2013 w sprawie określenia stawki opłaty miejscowej, 
zwolnień z tej opłaty oraz sposobu jej poboru podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 10

6/  projekt uchwały w sprawie poboru opłaty skarbowej w drodze inkasa przedstawił przewodniczący 
obrad. 
Wójt  Pan Ireneusz Zając  – wyjaśnił,  że czynimy starania w celu likwidacji  od 01 stycznia  kasy 
w urzędzie. W celu usprawnienia obsługi będzie możliwość zapłacenia drobnych kwot na miejscu u 
wyznaczonych osób. Pozostałe należności będziemy wpłacać bezpośredni na konto gminy. 
Likwidacja  kasy  jest  podyktowana  również  coraz  większymi  wymogami  jakie  stawia  się 
funkcjonowaniu kas.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/247/2013 w sprawie  poboru opłaty skarbowej w drodze 
inkasa podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 11

7/  projekt uchwały w sprawie nadania statutu Gminnej Bibliotece Publicznej Wijewie,
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/248/2013 w sprawie  nadania statutu Gminnej Bibliotece 
Publicznej Wijewie podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 12

8/   projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  na  2014  rok, 
Przewodniczący RG wyjaśnił,  że uchwalenie takiego planu do końca października jest wymogiem 
ustawowym.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XXXIV/249/2013  w  sprawie  uchwalenia  planu  pracy  Komisji 
Rewizyjnej na 2014 rok podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 13

9/  projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 
     2014 rok. 
Wójt  Pan Ireneusz Zając – do projektu budżetu gminy swoje propozycje mogą składać również 
organizacje pozarządowe. Propozycje winny zawierać finansowanie zadań realizowanych zgodnie 
z statutem organizacji.  Formą dofinansowanie jest otwarty konkurs na zadnia ujęte w programie 
współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi,  który  zawiera  takie  priorytety  jak:  sport,  kulturę, 
ochronę zdrowia, bezpieczeństwo publiczne. Program jest ukierunkowany na działania realizowane 
przez i na rzecz naszych mieszkańców.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XXXIV/250/2013  w sprawie  przyjęcia  programu współpracy  z 
organizacjami pozarządowymi na 2014 rok. podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 14

10/  projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/239/2013 z dnia 30.09.2013 r.
Skarbnik  Pani  Elżbieta  Wolnik  –  wyjaśniła,  że  dokonane  zmiany  polegają  na  usunięciu 
nieprawidłowości  w  podjętej  uchwale  a  dotyczą  aktualizacji  §1  i  3  oraz  zał.  Nr  5  gdzie  nie 



uwzględniono dotacji dla innym jednostek na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub 
porozumień.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała Rady Gminy Wijewo Nr XXXIV/251/2013 w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/239/2013 z 
dnia 30.09.2013 r. podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 15

11/  projekt uchwały w sprawie zbycia nieruchomości gruntowej składającej się z działek   
       geodezyjnych nr 348/1, 348/2, 348/5, 400 w Radomyślu przedstawił  Przewodniczący RG.
Wójt  Pan  Ireneusz  Zając  –  działki  przeznaczone  do  sprzedaży  stanowią  teren  żwirowni. 
Chcielibyśmy je sprzedaż ponieważ mamy zaplanowane dochody ze sprzedaży mienia gminnego. 
Planowaliśmy sprzedaż tz. Buchty, gdzie nie ma obecnie koniunktury i zbycie tego terenu obecnie 
jest nieopłacalna.
Sprzedaż  żwirowni  jest  trudna  ponieważ  jest  w  dzierżawie  a  sprzedaży  można  dokonać  tylko 
w drodze przetargu otwartym.
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała  Rady  Gminy  Wijewo  Nr  XXXIV/252/2013  w  sprawie  w  sprawie  zbycia  nieruchomości 
gruntowej składającej się z działek geodezyjnych nr 348/1, 348/2, 348/5, 400 w Radomyślu podjęta 
została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr 16

12/  projekt uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2013 rok,
Skarbnik Pani Elżbieta Wolnik -  zmiany w budżecie dotyczą  zwiększenia dochodów i wydatków  w 
kwocie 10 706 zł. Zmiany dotyczą załącznika dotacje udzielane z budżetu gminy NR 3.
 Oraz dochody i wydatki związane z realizacja zadań ujętych w zał nr 4, oraz zmiany w wykazie 
inwestycji zgodnie z zał. Nr 5.
Dochody :  zmiany dotyczą otrzymanych środków z dzierżaw z obwodów łowieckich,  przeniesień 
z tytułu  funduszu  alimentacyjnego,  otrzymanej  dotacji  celowej  na  świadczenia  materialne  dla 
uczniów charakterze socjalnej,
Zmiany  wydatków  dotyczą  :  zwiększenia  środków  na  meliorację,  zmniejszenia  środków 
w gospodarce  leśnej,   zwiększenie  środków  na   inwestycje   oświetlenie  ulic  i  infrastrukturę 
wodociągową, zmniejszenie środków na odsetki od zaciągniętego kredytu, przeniesienia środków w 
Samorządowym  Przedszkolu  na  zakup  usług  i  podróże  służbowe,  przeniesień  dotacji   dla 
organizacji   pożytku  publicznego,  zmniejszenia  środków na prowadzenie  remontu  i  konserwacji 
obiektów zabytkowych,
Do treści projektu uchwały nie wniesiono uwag.
Uchwała rady gminy Wijewo Nr XXXIV/253/2013 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2013 rok 
podjęta została  jednogłośnie 
Uchwała stanowi zał. Nr17

Ad. pkt. 7

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił:
1/ pismo Wojewody Wielkopolskiego w sprawie złożonych oświadczeń majątkowych Wójta Gminy 
i Przewodniczącego gdzie nie stwierdzono nieprawidłowości,
2/ informacje Wójta gminy na temat złożonych oświadczeń majątkowych przez pracowników urzędu, 
gdzie również nie stwierdzono uchybień,
3/ własna ocenę oświadczeń majątkowych jakie wpłynęły na jego ręce w 2013 roku od radnych. 
Stwierdził, że złożone zostały w terminie i zawierały wszystkie dane. Na dzień dzisiejszy w sprawie 
prawidłowości oświadczeń majątkowych radnych nie udzielił informacji Urząd Skarbowy.

Do  rady  Gminy  wpłynęło  pismo  od  Dyrekcji  Zespołu  Szkół  w  Brennie  im.  Powstańców 
Wielkopolskich  w sprawie dofinansowania uroczystości  obchodów rocznicowych powstania oraz 
obchodów Święta Patrona S2zkoły.
Dyrektor Zespoły Szkół  -  Powstańcy Wielkopolscy należą do najważniejszych bohaterów naszej 
ziemi dlatego chciałabym do komitetu organizacyjnego włączyć najważniejsze osoby naszej gminy 
łącznie  z członkami  rady.  Zorganizowanie  obchodów  łączy  się  z  pewnymi  kosztami:  wymiany 



wymagają podesty dla chóry oraz wystrój sali. Wspólne przezywanie jest najlepsza lekcja historii dla 
naszej młodzieży. 
Radny Pan Radosław Zamiatała -  zaniepokoiła mnie trudna sytuacja Klubu BRENEWIA. Czy jest to 
jednoznaczne z zaprzestaniem ich działalności sportowej,
      -  rada powiatu nie wyraziła zgody na budowę ul. Staroleszczyńskiej, czy inwestycja powiatu pod 
nazwa ul. Kargowska jest zagrożona ?,
Radna Pani Joanna Miś – zwróciła się z wnioskiem o rozpatrzenie sprawy wyznaczenia przejścia 
dla pieszych przy sklepie LEWIATAN w Brennie,
Sołtys wsi  Potrzebowo Pani Barbara Wojciech – rolnicy zwracają się z zapytaniem o możliwość 
wycinki krzewów przy drogach polnych. Drogi zarastają i robią się nieprzejezdne,
Radna  Pani  Urszula  Miksza  –  podziękowała  za  szybka  interwencje  naprawienie  chodników 
w Potrzebowie, 
Sołtys wsi Zaborówiec Pan Marian Białas 
1/ zwrócił się z wnioskiem o dokończenie budowy chodnika w kierunku Brenna. Droga jest wąska 
ograniczona mostkiem i przejście w tym miejscu jest niebezpieczne,
2/  na jakim etapie jest  sprawa utwardzenia ul.  Świerkowej,  zaproponował  również modernizacje 
oświetlenia tej ulicy, obecne lampy często nie świecą,
3/ lipa na ul. Tartacznej jest bardzo duża, opadające liście są kłopotliwe należałoby coś z tym zrobić,
4/ cieszy perspektywa dodatkowych lamp na ul. Tartacznej. Są wnioski o zamontowanie również 
dodatkowych lamp na ul. Staroleszczyńskiej przy posesji P. Kaźmierczaka oraz na ul. Powstańców 
Wlkp w kierunku Włoszakowic,

Ad. pkt. 8

Na zadane pytania odpowiedzi udzielili:
Radna Powiatu Leszczyńskiego Pani  Genowefa Zielnica.
Wyjaśniła,  ze  radni  powiatu  nie  otrzymali  projektu  uchwały  w  sprawie  ul.  Staroleszczyńskiej. 
Obecnie  do realizacji było 100 tys. z czego wykorzystane będzie 60 tys. na projekt a pozostałe 40 
-tys. pozostanie do wykorzystania w następnym roku. 
Wójt Pan Ireneusz Zając 
Interpelacje
1/ nie możemy wyciągać konsekwencji wobec tych którzy wieszają ogłoszenia na słupach. W tej 
sprawie zwrócimy się do właściciela słupów. Do tego celu są tablice ogłoszeniowe. Jeśli będzie ich 
za mało do postawimy następne. Zaapelował aby w przypadku ogłaszania organizowanych imprez 
korzystać z tablic. 
 2/ oznakowania skrzyżowania ul. Wschowskiej i Polnej zostanie zweryfikowane i poprawione,
3/  w  sprawozdaniu  informowałem,  że  została  podpisana  umowa  na  dofinansowanie  budowy 
parkingu przy ośrodku zdrowia,
4/ jest na terenie gminy niezależny serwis informacyjny,  który też nawiązywał  do tematu zwrotu 
gruntów zabranych  kościołowi  w czasie  reformy rolnej.  Grunty  zostały  zagospodarowane  przez 
ludzi, dlatego Kuria zwraca się do podmiotów. Do odszkodowania zobowiązani są: Skarb Państwa, 
Lasy Państwowe,  Starostwo  Powiatowe,  Lasy Państwowe  i  Gmina Wijewo.  Sprawa zwrotu  czy 
odszkodowania toczy się od 15 lat.  Kuria może wybrać sobie podmiot,  który pozwie do sądu o 
spłatę.
Zapytania
1/ Wójt poinformował, że w rozmowie Starosta zapewnił, że nie będzie przeszkód aby uroczystości 
obchodów Powstania Wielkopolskiego odbyły się również w Brennie,
2/ jestem poważnie zaniepokojony gospodarka finansowa Klubu BRENEWIA. Obecnie gmina nie 
ma  możliwości  dofinansowania  działalności,  która  jest  realizowana  w  ramach  konkursu. 
Zaplanowaliśmy w budżecie dodatkowa kwotę, która może być zrealizowana w drodze konkursu po 
przedstawieniu  odpowiedniej  oferty  na  realizacje  imprezy.  Inicjatywa  leży  po  stronie  klubu. 
Przystępując  do  konkursu  należy  wiedzieć,  czy  proponowana  kwota  wystarczy  jeśli  nie  to  nie 
podpisuje się umowy. W porównaniu z innymi klubami BRENEWIA nie otrzymała małej kwoty.
3/ w przypadku ul. Staroleszczyńskiej chodziło mi o zmianę kwalifikacji pieniędzy z ul. Kargowskiej 
na ul. Staroleszczyńską gdzie chętnie partycypował by Pan Umiński. Fakt zatwierdzenia przez Rade 
wykazu inwestycji nie jest jednoznaczne z ich realizacja. Jeśli propozycja jest korzystna to można to 
zmienić,



4/ wniosek o przejście dla pieszych wystosujemy do starostwa,
5/ krzewy przy drogach gminnych -  możemy  wydać takie zezwolenie, jeśli będą chętni na wycięcie 
pośród rolników,
6/ wniosek o kontynuację budowy chodnika w Zaborówcu  skierujemy do ZDP,
7/ budowa ul. Świerkowej jest zgłoszona na dofinansowanie z Funduszu Odnowy Gruntów Rolnych, 
planujemy tą inwestycje na rok przyszły,
8/ poprosił sołtysa oraz radnego P. Sławomira Zająca o dokonanie oględzin drzew na ul. Tartacznej 
na miejscu i wybór rozwiązania,
9/ zamontowanie dodatkowych lamp zwłaszcza pojedynczych egzemplarzy jest bardzo kosztowne 
ze względu na projekt. Przy najbliższej modernizacji można to jednak zrobić.

Radna Powiatu Pani Genowefa Zielnica – zaapelowała  do radnych o zaplanowanie środków na 
wspólna inwestycje z powiatem. Jeśli gmina zaplanuje środki na wspólną inwestycje to wówczas 
łatwiej przekonać radę powiatu do realizacji takiego zadania.

Ad. pkt. 9

Przewodniczący  obrad  uznał  porządek  XXXIV  Sesji  za  wyczerpany.  Podziękował  za  udział 
i zakończył obrady.

                                                                                                  Przewodniczący  obrad

                                                                                                    Stanisław Kasperski


